
 

 

                                                           R O M Â N I A 

JUDEŢUL BRAŞOV 

PRIMĂRIA  MUNICIPIULLUI  SĂCELE  

Str. Piaţa Libertăţii nr. 17, Săcele, cod 505600, Tel/fax: 40-268-276.164 / 273.091 

www.municipiulsacele.ro,    E-mail: primaria@municipiulsacele.ro 

    HOTĂRÂREA   Nr.  126                                                      Data: 21.04.2022 

 

HOTĂRÂRE A CONSILIULUI  LOCAL 

privind aprobarea Procesului - verbal al şedinţei extraordinare convocate de îndată a Consiliului Local al 

 Municipiului Săcele din data de 31 martie 2022 

 

 

             Consiliul Local al Municipiului Săcele, întrunit în ședință ordinară în data de  21.04.2022. 

   Analizând Referatul de aprobare nr. 41425/14.02.2022  al inițiatorului - Primar  ing. Popa Virgil, 

precum și necesitatea și obligativitatea aprobării Procesului - verbal al ședinței anterioare a Consiliului  Local al 

Municipiului Săcele, în conformitate cu prevederile legale în materie; 

             Luând la cunoştinţă de conţinutul Procesului - verbal al şedinţei extraordinare convocate de îndată din 

data de 31 martie 2022  a  Consiliului Local al Municipiului Săcele;  

            Având în vedere Raportul de specialitate nr. 41426/14.04.2022 al Compartimentului Relații Consiliul 

Local şi  Avizele Comisiilor de specialitate; 

 Văzând prevederile Legii nr. 24/2000 privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea actelor 

normative, republicată, cu modificările și completările ulterioare;  

             În temeiul art. 129, alin. (1), art. 133 alin. (2) lit. a), art. 134 alin. (1), art. 138, alin. (13) - (17), art. 139 

alin. (1), art 196 alin. (1) lit. a), art. 197 alin. (1) și art. 243, alin. (1), lit. a) din O.U.G. nr. 57/2019 privind 

Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare,  

 

H O T Ă R Ă Ş T E: 

 

Articol Unic: Se aprobă Procesul - verbal al şedinţei extraordinare convocate de îndată a Consiliului 

Local al  Municipiului Săcele din data de 31 martie 2022, conform anexei care face parte integrantă din 

prezenta hotărâre. 

 

 

PREŞEDINTE DE SEDINŢĂ                                           CONTRASEMNAT PENTRU LEGALITATE 

         CONSILIER  LOCAL                              SECRETARUL  GENERAL AL MUNICIPIULUI  SĂCELE 

     JÓNÁS ANDRÁS                                       C.J.   ZAMFIR GETA 
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Hotărârea a fost adoptată: 18 voturi  pentru,  0  împotrivă,   0 abțineri (d-l consilier local Jitaru Gheorghe nu 

participă la vot) 

Nr. consilierilor în funcţie: 19 

Nr. consilierilor prezenţi la şedinţă: 19  

 

 

http://www.municipiulsacele.ro/
mailto:primăria@municipiulsacele.ro


 

 

 

Prezenta hotărâre s-a difuzat la:  

- 1 ex. Instituţia Prefectului Braşov 

- 1 ex. Dosar colecţie 

- 1 ex. Dosar şedinţă  

- 1 ex. D-l Primar 

-   1 ex. Compartimentul Relații Consiliul Local 
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         ANEXĂ la H.C.L. nr. 126/21.04.2022 

 

 

 

            

            JUDEŢUL BRAŞOV                                                Nr.  

CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI 

              SĂCELE 

 

PROCES VERBAL 

încheiat la data 31.03.2022, orele 15,00, la sediul 

Primăriei Municipiului Săcele, Sala de şedinţe a Consiliului Local al Municipiului Săcele, cu 

ocazia întrunirii  Consiliului Local al Municipiului Săcele în şedinţă extraordinară convocată de 

îndată 

    

  Şedinţa extraordinară convocată de îndată a fost convocată în conformitate cu prevederile art. 134 

alin. (1), alin. (4) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările 

ulterioare, având următoarea ordine de zi: 

 

            1. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului ,,Înființare Centru Socio-medical în Zum”, cod 

SMIS 152324 și a cheltuielilor aferente - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL. 

             2. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru investitia ,,Înființare Centru Socio-medical în Zum” în Municipiul Săcele - 

iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL. 

             3. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Crearea de spații pentru activități comunitare 

și petrecerea timpului liber”, cod SMIS 146991 și a cheltuielilor aferente - iniţiator PRIMAR Ing. POPA 

VIRGIL. 

            4. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice faza SF și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru investiția „Crearea de spații pentru activități comunitare și petrecerea timpului 

liber” - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL. 

 

 

La şedinţă au participat: 

                  - d-l Primar - Ing. Popa Virgil  

                  - d-l Viceprimar - Ing. Géczi  Gellért 

- d-na Secretar General al Municipiului Săcele – c.j. Zamfir Geta 

- d-l Jinga Ovidiu – insp. Biroul Investiții 

- d-na Bîja Ileana – insp. Biroul Investiții 

- d-ra Dascălu Bianca – cj. Biroul Juridic  

                  - d-na Acăroaie Elena – insp. Comp. Relații Consiliul Local 

 

            Ședința este prezidată de d-nul consilier local prof. Munteanu Gheorghe.  

            D-nul Președinte declară deschisă ședința și dă cuvântul d-nei Secretar General pentru a efectua 

apelul nominal. 

D-na Secretar General face apelul nominal, în conformitate cu prevederile legale în vigoare, 

constatând că sunt prezenți, la acest moment 17 consilieri locali, din totalul de 19 consilieri locali în 

funcție, absentând d-na Balint Tunde Sara și d-l Jitaru Gheorghe. 

           D-nul Președinte dă citire ordinii de zi și supune la vot proiectul  ordinii de zi, conform dispoziției 

nr. 554/30.03.2022, care se aprobă cu unanimitate (17 voturi pentru). 

            D-na consilier local Balint Tunde Sara se alătură colegilor în sala de ședințe. 

            În continuare, d-nul  Președinte propune să se treacă la punctul nr. 1 de pe ordinea de zi, la 

proiectul de hotărâre privind aprobarea proiectului ,,Înființare Centru Socio-medical în Zum”, cod SMIS 

152324 și a cheltuielilor aferente - iniţiator PRIMAR Ing. POPA VIRGIL.  
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            D-na Secretar General ia cuvântul și spune că la acest proiect este o notă de completare, în urma 

ultimelor comunicări  de la ADR Centru, astfel valoarea cheltuielilor elegibile este de 2.168.764,85 lei, în 

loc de 2.173.975,24  lei, cum era inițial în proiectul de hotărâre, diferența fiind de 5210,39 lei, iar în ceea 

ce privește cheltuielile neeligibile, acestea sunt în cuantum de 18.846,84 lei, în loc de 13.636,45 lei, acea 

diferență de  5210,39 lei s-a dus de la eligibile la neeligibile, menționând că aceste solicitări au venit în 

cursul zilei de astăzi și că valoarea totală a proiectului rămâne aceeași. 

         D-l Popa Marius Cristian întreabă dacă față de valoarea indicatorilor tehnico-economici care au fost 

aprobați  intervin modificări, întrucât nu a văzut un deviz general vechi versus deviz general nou. 

         D-na Secretar General spune că indicatorii sunt mai mici, menționând că proiectul este în faza de 

precontractare și după ultimile cerințe se solicită aprobarea din nou. 

         D-l Paraipan George Horațiu întreabă ce poate interveni și determina ca acest proiect să nu fie 

contractat. 

       D-na Voicescu Nicoleta Teonia ia cuvântul și spune că s-a transmis o scrisoare pentru precontractare, 

în cadrul căreia se cer anumite documente, pe care le vor transmite atât partenerii, cât și beneficiarul, 

respectiv UAT, documente actualizate, dacă nu se vor depune în termenul stipulat, atunci se poate pierde 

precontractarea, dacă nu sunt conforme cu cerințele, la fel, acestea sunt condițiile generale care pot duce 

la pierderea finanțării. Dumneaei mai spune că până la acest moment proiectele au fost bune, nu s-au 

înregistrat probleme.  

          Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (18 voturi pentru). H.C.L. nr.  

119. 

          D-nul Preşedinte anunţă că se trece la punctul nr. 2 de pe ordinea de zi, la proiectul de  hotărâre 

privind aprobarea documentației tehnico-economice și a indicatorilor tehnico-economici pentru investitia 

,,Înființare Centru Socio-medical în Zum” în Municipiul Săcele. 

         Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu unanimitate (18 voturi pentru). H.C.L. nr.  

120. 

        D-nul Preşedinte anunţă că se trece la punctul nr. 3 de pe ordinea de zi, la proiectul de  hotărâre 

privind aprobarea proiectului „Crearea de spații pentru activități comunitare și petrecerea timpului liber”, 

cod SMIS 146991 și a cheltuielilor aferente. 

       D-l Paraipan George Horațiu ia cuvântul și spune că are câteva întrebări, respectiv apar aici niște 

indici de operare, iar la cheltuieli de întreținere este suma de  9600 lei/an, cheltuieli cu reparații 720 lei/an  

și cheltuieli cu personalul 3.000 lei/lună și dorește să întrebe dacă sunt suficiente aceste sume și ce 

presupun cheltuielile cu personalul, sunt cheltuieli pentru a asigura paza sau pentru altceva și menționează 

că i se par foarte mici aceste sume și că este esențial un serviciu de pază acolo. 

       D-l Jinga Ovidiu spune că așa s-au prevăzut în proiect. 

       D-l Paraipan George Horațiu  spune că a văzut că terenul de sport  este împrejmuit și întreabă dacă 

pentru parc și locul de joacă există împrejmuiri. 

      D-l Primar ia cuvântul și spune că ulterior se va împrejmui exact întreaga locația. 

      D-l Paraipan George Horațiu întreabă dacă porțiunea de la str. Gîrcinului până la parc se va 

asfalta/repara. 

      D-l Primar spune că nu se poate asfalta întrucât nu este introdusă canalizarea, dar se va amenaja. 

      D-l Popa Marius Cristian ia cuvântul și spune că nu a regăsit în documentație studiul geo și studiul 

topografic. 

      D-l Jinga Ovidiu spune că aceste studii există, fiind prezentate când s-a aprobat  inițial proiectul. 

      D-l Popa Marius Cristian mai spune că la capitol 4.6 toți indicatorii economico-financiari nu sunt 

calculați, la fel ca și la alte proiecte care au fost aduse în atenția consiliului local, în echipa de proiect 

nefiind economiști. 

       D-na Voicescu Nicoleta Teonia spune că proiectul este în regulă, a trecut de faza de precontractare. 

       D-l Popa Marius Cristian spune că nu afirmă că nu este în regulă, ci doar că nu sunt tratate niște 

capitole care sunt impuse de actele normative în vigoare. 

      D-na Voicescu Nicoleta Teonia spune că dacă nu erau tratate, acum proiectul nu era în faza de 

precontrare, menționând că SF-ul a fost evalut de echipa OIR. 

      Se supune la vot  proiectul de hotărâre și se aprobă cu 14 voturi pentru, 4 abțineri (d-na Stoica 

Gabriela, d-na Paniti Izabella, d-l Costea Cătălin Ionuț și d-l Popa Marius Cristian). H.C.L. nr.  121. 
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            D-nul Preşedinte anunţă că se trece la punctul nr. 4 de pe ordinea de zi, la proiectul de  hotărâre 

privind aprobarea documentației tehnico-economice faza SF și a indicatorilor tehnico-economici pentru 

investiția „Crearea de spații pentru activități comunitare și petrecerea timpului liber”. 

            D-l Gîndac Nicolae ia cuvântul și întreabă în ce zonă se va realiza proiectul.  

            D-l Primar spune că se va realiza pe str. Gîrcinului. 

            D-l Gîndac Nicolae întreabă dacă nu se putea realiza în Gîrcinul Mare. 

            D-l Primar spune că s-a încercat în  în Gîrcinul Mare, dar s-au întâmpinat probleme cu terenul. 

            Se supune la vot  proiectul de hotărâre și înregistrează 9 voturi pentru și 9 abțineri  (d-na Popescu 

Gabriela, d-na Stoica Gabriela, d-na Balint Tunde Sara, d-l Gîndac Nicolae, d-l Paraipan George Horațiu, 

d-l Costea Cătălin Ionuț, d-l Florescu Marius, d-na Paniti Izabella și d-l Popa Marius Cristian), fiind 

balotaj. 

          D-l Primar spune că dacă nu se adoptă hotărârea, proiectul va fi blocat, nu se va contracta.       

          D-na Voicescu Nicoleta Teonia ia cuvântul și spune că se blochează finanțarea GAL și că, dacă 

acest proiect nu se poate realiza în Gîrcinul Mare măcar să se realizeze în Gîrcinul Mic, menționând că  

s-a discutat în Comitetul Director Gal unde d-l consilier local  Gîndac este membru și cunoaște 

problemele și menționează că dacă se blochează proiectele GAL, se pierd banii. 

         D-l Gîndac Nicolae spune că alte probleme s-au discutat în ședința de Comitet director, respectiv 

despre un centru comunitar. 

        D-na Voicescu Nicoleta Teonia spune că despre asta este vorba, sunt spații și pentru copii și pentru 

adulți. 

        D-l Paraipan George Horațiu  spune că ar fi oportună o întâlnire cu conducerea Gal, întrucât nu se 

cunoaște activitatea acestuia. 

        D-na Voicescu Nicoleta Teonia spune că se poate accesa site-ul Gal, unde se regăsesc toate aceste 

informații și se poate convoca Consiliul Director GAL oricând se dorește acest lucru și se poate discuta. 

Dumneaei mai spune că sunt 7 mil euro alocate care sunt în curs de a fi contractate, menționând că se află 

în etapa de precontractare la foarte multe proiecte și nu trebuie blocată activitatea GAL. 

       D-l Primar ia cuvântul și spune că este siderat de atitudinea d-lui consilier local Gîndac, care 

reprezintă comunitatea din Gîrcini, dar, în același timp se opune unor proiecte benefice și utile acesteia, 

indiferent că vizează Gîrcinul Mare sau Gîrcinul Mic, pentru o chestiune minimală de politică locală.  

       D-na Voicescu Nicoleta Teonia spune că termenul-limită de depunere a documentelor solicitate este 

4 aprilie.  

        D-l Primar spune că dacă nu se votează astăzi, proiectul se pierde. 

        D-na Voicescu Nicoleta Teonia spune că toate proiectele au fost depuse în MySmis, iar după 

depunere urmează verificarea pe eligibilitate și tehnic, s-au efectuat vizitele pe teren la toate și nu s-au 

înregistrat probleme. 

        D-l Paraipan George Horațiu întreabă de ce se fac pe ultimul moment. 

        D-l Viceprimar spune că, dacă se citeau materiale se vedeau când au fost făcute solicitările de către 

ADR Centru.  

        Grupul PNL părăsește sala de ședințe pentru consultări. 

        După revenirea în sală a grupului politic PNL, d-l Președinte dă citire art. 133 alin. (11) din Codul 

Administrativ, conform căruia: ,,Dacă pe parcursul desfăşurării şedinţei nu este întrunită majoritatea 

legală necesară pentru adoptarea proiectului de hotărâre, preşedintele de şedinţă amână votarea până la 

întrunirea acesteiaˮ, fapt pentru care supune din nou la vot proiectul de hotărâre. 

      D-l Paraipan George Horațiu spune că, până să se supună din nou la vot proiectul de hotărâre, dorește 

să expună câteva lucruri, astfel dumnealui specifică faptul că acesta a fost primul protest al grupării 

politice din care face parte, motivat de modul în care sunt tratați în Consiliul Local și solicită respectul 

cuvenit între colegi și dă cuvântul d-nei consilier local Paniti Izabela pentru a prezenta concluziile 

consultării anterioare.  

    D-na Paniti Izabella ia cuvântul și spune că se dorește, ca pe viitor la documentațiile aferente 

proiectelor de hotărâre să fie transmise toate documentele solicitate și ca acest Consiliu Local să discute 

strict profesional, fără aluzii la viața personală a consilierilor local,  să fie în slujba comunității și nu să se 

poarte discuții referitoare la viața privată, așa cum s-a întâmplat la ultima ședință a consiliului local, la 

care se adaugă și ceea ce apare în media locală. Dumneaei mai spune că aici trebuie să se vină cu 
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propuneri constructive pentru comunitate, benefice, iar dacă se cer completări nu se fac aleatoriu, se fac 

pe eficientizarea activității. 

        D-l Paraipan George Horațiu spune că dumnealor trăiesc în acest consiliu local dictatura majorității 

și consideră că trebuie să colaboreze toți în beneficiul comunității. 

       D-na Voicescu Nicoleta Teonia spune că vine momentul când respectul trebuie să fie reciproc, în care 

când se vorbește de media trebuie văzut tot ceea ce înseamnă și se publică în media săceleană, când 

respectul trebuie manifestat în sala de ședințe și în afara ei, ca între colegi consilieri locali.  

      D-na Voicescu Nicoleta Teonia mai propune ca ședințele pe comisii de specialitate să fie productive, 

este timp ca proiectele să fie dezbătute și se pot solicita explicații aparatului de specialitate. 

      D-na Paniti Izabella spune că atunci când s-au solicitat, nu s-au primit. 

      D-na Voicescu Nicoleta Teonia spune că trebuie văzută metodologia, d-na Secretar General, așa cum 

a afirmat în ședința anterioară, lucrează la Regulamentul de Organizare și Funcționare a Consiliului 

Local, pentru care vor depune toate diligențele să se facă modificările considerate oportune, iar apoi va fi 

respectat întocmai. 

      D-l Viceprimar ia cuvântul și spune că d-na consilier local  Paniti a vorbit în asentimentul tuturor, 

pentru că la ultima ședință și dumnealui a fost ținta unor atacuri la persoană și trebuie să se conștientizeze 

că sunt persoane publice și sunt cu toții de acord că uneori opiniilor sunt divergente, ceea ce se reflectă la 

discuțiile despre anumite proiecte, dar asta nu înseamnă că situația trebuie să degenereze, ceea ce dorește 

să sublinieze este că acest lucru s-a prezentat unilateral, dar se pot găsi suficiente prilejuri în care mulți 

dintre consilierii locali nu s-au simțit confortabil în cadrul ședințelor consiliului local.  

     D-na Secretar General ia cuvântul și spune că și aparatul de specialitate a fost ținta jicnirilor 

consilierilor locali, deși acesta și-a făcut treaba la fel de-a lungul timpului, fără implicare politică, cu 

respect, iar de câte ori au fost solicitate completări acestea s-au făcut, astăzi a fost poate o eroare din 

partea Biroului Investiții care a considerat că documentele au fost prezentate la aprobarea inițială a 

proiectului și nu le-au mai anexat și acum.   

     D-l Paraipan George Horațiu reiterează solicitarea de a avea loc o discuție  pe tema GAL, întrucât nu 

se cunoște activitatea acestuia.  

     D-l Primar  spune că va fi prezentat un raport al Comitetului Director al GAL în plenul consiliului 

local. 

     D-l Președinte spune că, legat de procedura de vot, a dat citire temeiului legal în acest sens și supune 

din nou la vot proiectul de hotărâre care se aprobă cu unanimitate (18 voturi pentru). H.C.L. nr.  122. 

    D-nul Preşedinte constată că ordinea de zi a fost epuizată şi, în consecinţă, declară şedinţa închisă, 

drept pentru care s-a întocmit prezentul Proces verbal.  Ora 15:58. 

 

 

PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ,                                                        APROBAT 

         CONSILIER LOCAL,                                                                        PRIMAR 

            JÓNÁS ANDRÁS                                                                  Ing. POPA VIRGIL 

       

 

 

                          Avizat 

SECRETARUL GENERAL AL MUNICIPIULUI SĂCELE 

             C.J. ZAMFIR GETA 

                                

 

 

                                              

                 Elaborat 

       Insp. Acăroaie Elena           
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